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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Várható-e, hogy amint a megegyezésre jutnak a 
tagállamok és az Európai Bizottság a 2021-2027 közötti uniós finanszírozási időszak 
költségvetése kapcsán, a magyar kormány nem tervez majd támogatást allokálni budapesti 
fejlesztésekre?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóértesülés szerin az Innovációs és Technológiai Minisztérium (ITM) készített egy olyan 
dokumentumot, melyben arról számol be, hogy a magyar kormány miként használná fel 2021-2027 
közötti uniós finanszírozási időszak operatív programjainak támogatásait. A prezentációból 
egyértelművé válik, hogy az elképzelés Budapestet érintené a leghátrányosabban más nagyvárosok 
mellett, mivel a terv szerint a főváros uniós fejlesztési támogatás nélkül kezdhet neki a fent említett 
ciklusnak. A dokumentum Budapestről legfeljebb érintőlegesen tesz említést, a felsorolt támogatási 
célterületek egyikében sem szerepel.

Habár az ITM cáfolattal reagált az értesülésre mondván, hogy a támogatási forrásokat nem a 
kormány, hanem Brüsszel vonja meg Budapesttől, ám a fejlesztési források elosztásával kapcsolatos
döntéseket nem az Európai Bizottság, hanem a tagállami kormányok hozzák meg, ahogyan az 
operatív programokban megítélt támogatásokért is a kormányok nyújtanak be pályázatot.

Az ugyan igaz, hogy a kohéziós pénzeket a felzárkóztatás céljából kapják meg a régiók, ezért 
Budapest fejlettségi szintje miatt eleve kevesebb támogatásra számíthat, azonban a támogatás az 
előző ciklusban így is segítséget jelentett a budapesti fejlesztések szempontjából, ezért a 
támogatásnak az újabb ciklusban is fontos szerepe lenne. 

A fentiek fényében, kérem válaszoljon az alábbi kérdésekre:



- Várható-e, hogy amint a megegyezésre jutnak a tagállamok és az Európai Bizottság a 
2021-2027 közötti uniós finanszírozási időszak költségvetése kapcsán, a magyar kormány 
nem tervez majd támogatást allokálni budapesti fejlesztésekre?

- Amennyiben a kormány nem kíván a jövőben uniós fejlesztési forrásokat Budapestnek 
szánni, úgy a fővárosnak (és a hasonló helyzetbe kerülő nagyvárosoknak) milyen forrásból 
kellene megoldaniuk fontos fejlesztéseket?

- A korábban többször hangoztatott fővárosi vezetéssel történő együttműködés a kormány 
részéről pontosan miként valósulna meg abban a helyzetben, ha a kormány nem tenné 
lehetővé az uniós fejlesztéseket Budapesten?

- Mennyire fog arra törekedni a magyar kormány, hogy a 2012-2027 közötti finanszírozási 
időszakban nyújtott támogatásokra szánt költségvetés úgy alakuljon, hogy a magyar főváros 
ne essen el jelentős támogatástól?
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